

[Text]

Is the Committee going to confine itself strictly to those who contact the Committee and request an opportunity to submit a brief, orally or in written form, or will the Committee advertise the fact it is sitting and that this type of information is being solicited by the Committee? What is the program in that respect?

The Chairman: The indication I have from the steering committee is that advertisements will be placed inviting anyone who wishes to submit a brief to do so. However, that does not necessarily mean they will be called. Also, the Committee will take some initiative in an attempt to get a cross-section, if you will, of the people involved in the trend-in-food-price situation. As has already happened, one organization contacted me, one that we had not thought of, and it seemed to me it would be a good idea to have them. It will be up to the steering committee to decide such things. So we certainly will be approaching such organizations as I have indicated this morning, but I would hope that other organizations might approach us with a request to appear before or after the interim report.

Mr. Danforth: Thank you, Mr. Chairman.

Mrs. MacInnis (Vancouver-Kingsway): Mr. Chairman to help avoid either a witch or wizard hunt I would like to raise again the question of research staff. As a matter of fact I talked with our own research people—one or two are here—and I understand they have a great deal of work to do. They are of the opinion that a good study of this situation would definitely require more research people, whether we second them from other departments or elsewhere. Have you enquired of the different departments what people would be available to help in the work of this Committee?

The Chairman: Yes, we have. The Minister of Consumer and Corporate Affairs has indicated he will make a person available to the Committee who will sit in on all Committee meetings and, if something comes up on which you would like more information from Consumer and Corporate Affairs, such information will be secured and given to Committee members.

Mrs. MacInnis (Vancouver-Kingsway): Do you think one researcher would be enough? Perhaps there are other departments and sectors that would be helpful.

The Chairman: I would be quite happy to approach the Minister of Agriculture or others whom you feel might have people in their offices that conceivably could be helpful to the Committee.

Unless there is anything further, that covers the report of your steering committee.

The steering committee will meet next Tuesday at 11 o'clock, and the first meeting with Dr. Ostry will take place a week from today.

[Interpretation]

Le Comité se limitera-t-il strictement aux témoins qui lui demanderont de présenter un mémoire oral ou écrit ou s'il annoncera publiquement qu'il siège et qu'il fait appel au bon vouloir de chacun?

Le président: D'après les renseignements que j'ai eus du comité directeur, on invitera tous les intéressés à présenter un mémoire. Cela ne vaudra pas nécessairement dire qu'ils seront convoqués. Le comité essaiera aussi d'obtenir le témoignage de diverses couches de la population touchées par la tendance des prix de l'alimentation. Les représentants d'un organisme auquel on n'aurait pas pensé m'ont déjà appelé et il me semble que ce serait une excellente idée de les entendre. Le comité directeur décidera dans ces cas. Nous nous mettrons certainement en rapport avec des organismes comme ceux dont j'ai parlé ce matin, mais j'ose espérer que d'autres nous demanderont de témoigner avant ou après la présentation du rapport préliminaire.

M. Danforth: Merci, monsieur le président.

Mme MacInnis (Vancouver-Kingsway): Monsieur le président, pour éviter une chasse aux sorcières ou aux magiciens, permettez-moi de soulever à nouveau le problème du personnel de recherche. De fait, j'ai causé avec certains de nos chercheurs dont un ou deux sont parmi nous, et je sais que leur tâche est lourde. D'après eux, l'élaboration d'une bonne étude de la situation exigerait sans doute un plus grand nombre de chercheurs détachés d'autres ministères ou d'ailleurs. Avez-vous demandé à certains ministères s'ils pourraient nous prêter quelques chercheurs à cet effet?

Le président: Le ministre de la Consommation et des Corporations nous a dit qu'il mettrait à notre disposition un fonctionnaire qui assistera à toutes nos séances de sorte que si l'on avait besoin d'autres renseignements, il pourrait les fournir aux membres du Comité.

Mme MacInnis (Vancouver-Kingsway): D'après vous, un chercheur serait-il suffisant? Il est probable que d'autres ministères et d'autres secteurs pourraient nous aider.

Le président: J'en parlerai, avec plaisir, au ministre de l'Agriculture ou à d'autres qui, d'après vous, auraient à leur emploi des fonctionnaires qui nous seraient utiles.

S'il n'y a plus rien au programme, nous mettrons ici fin au rapport du comité directeur.

Le comité directeur se réunira mardi, à 11 heures, et la première séance au cours de laquelle M^{me} Ostry témoignera aura lieu dans une semaine à compter d'aujourd'hui.